
FIRST ANNOUNCEMENT and CALL FOR SESSIONS 

Dear Colleagues, 

We are excited to announce the 53rd Annual Meeting of the Ecological Society of Germany, Austria 

and Switzerland on 09-13 September 2024 in Freising, TUM, Germany.  

53rd GfÖ Annual Meeting  
The future of sustainable land use across ecosystems, landscapes and biomes 
09-13 September 2024  
Freising, TUM, Germany 
 
Global land-use change and unsustainable land management practices are dominant drivers of 

contemporary biodiversity and ecosystem function loss. Sustainable agricultural, forestry, and urban 

land use must be multifunctional and should incorporate the latest advances in basic and applied 

ecology. The impacts of climate change, biological invasions and environmental pollution are further 

driving this need. The GfÖ24 conference of the German Ecological Society in Freising, Bavaria, will 

address such topics. Our goal is to present, discuss and advance ecological knowledge that 

contributes to innovative land use and management strategies. 

We warmly welcome you to the 53rd GfÖ Annual Meeting and encourage you to join this 

interdisciplinary, lively platform for inspiring exchange with scientists from a broad range of 

ecological disciplines and beyond! 

Call for sessions 

The organizing committee encourages all scientists interested in ecological research in general, all 

members of the GfÖ, and the speakers of the working groups, in particular, to organize and chair 

sessions for presentations, interactive lunchtime events or (pre- or post-conference) workshops. 

Proposals for sessions, pre-conference workshops or lunchtime events will be accepted until 15 

February 2024. Everybody is cordially invited to submit session topics relevant to ecology in 

general, and to the conference topic in particular, which is “The future of sustainable land use 

across ecosystems, landscapes and biomes”. 

Proposals should include the following information: 

▪ A session title (including the name of the working group, if the case) 
▪ A short title (max 5 words or 50 characters) 
▪ The goal of the session (half A4 page) 
▪ Names, addresses, phone numbers and e-mail addresses of chairs (up to four chairs per 

session)  
▪ List of potential speakers 
▪ The first talk will be a ‘starter’, i.e. a talk to initiate or frame the session with more time 

than the regular talks (30 min incl. discussion); if possible identify a potential speaker for 
this slot 

▪ Mode of interaction for workshops / interactive lunchtime events 
▪ (Please note: all potential speakers and session chairs will have to register and pay 

registration fee) 
 

• Please submit your proposal to http://www.gfoe-conference.de/ 

http://www.gfoe-conference.de/


 

More information will follow in the coming weeks 

This brief note intends to provide you with the conference date and venue for your planning 

purposes. More detailed information will follow in the coming weeks. 

We are looking forward to arranging a stimulating conference and hope that you will be able to 

participate. If you have any questions, please do not hesitate to contact our conference office at: 

info@gfoe-conference.de  

We look forward to welcoming you to Freising! 

With kind regards, 

Wolfgang Weisser, Johannes Kollmann 
(on behalf of the organizing committee) 
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ERSTE ANKÜNDIGUNG und AUFRUF ZUR EINREICHUNG von SESSIONVORSCHLÄGEN 

Liebe Kolleginnen und Kollegen, 

Wir freuen uns, bekannt zu geben, dass die 53. Jahrestagung der Gesellschaft für Ökologie e.V. vom 

09. bis 13. September 2024 in Freising, an der TUM stattfindet. 

53. Jahrestagung der Gesellschaft für Ökologie 
09. bis 13. September 2024 
Freising, TUM 
Deutschland 
 
Globale Landnutzungsänderungen und nicht nachhaltige Landbewirtschaftungspraktiken sind die 
Hauptursachen für den Verlust heutiger Artenvielfalt und Ökosystemfunktionen. Nachhaltige Land- 
und Forstwirtschaft sowie städtische Landnutzung müssen multifunktional sein und die neuesten 
Fortschritte in der Grundlagen- und angewandten Ökologie berücksichtigen. Die Auswirkungen des 
Klimawandels, biologischer Invasionen und Umweltverschmutzung verstärken diesen Bedarf 
zusätzlich. Solchen Themen widmet sich die GfÖ24-Tagung der Deutschen Gesellschaft für Ökologie 
im bayerischen Freising. Unser Ziel ist es, ökologisches Wissen zu präsentieren, zu diskutieren und 
voranzutreiben, das zu innovativen Landnutzungs- und Managementstrategien beiträgt. 
 

Wir laden Sie herzlich zur 53. Jahrestagung der GfÖ ein und freuen uns darauf, diese interdisziplinäre 

Plattform gemeinsam mit Ihnen für den Austausch mit Wissenschaftlerinnen und Wissenschaftlern 

aller ökologischen Disziplinen und darüber hinaus zu nutzen. 

 

mailto:info@gfoe-conference.de
http://www.gfoe-conference.de/


 

Aufruf zu Einreichung von Sessionvorschlägen 

Das Organisationskomitee ruft alle Mitglieder der GfÖ sowie alle ökologisch interessierten 

Wissenschaftler:innen und insbesondere die Sprecher:innen der Arbeitskreise dazu auf, 

Vortragssessions, interaktive Mittagsveranstaltungen oder Workshops (vor/während der 

Konferenz) zu organisieren und zu leiten.  

Vorschläge für Sessions und Workshops zu ökologierelevanten Themen können bis 15. Februar 

2024 eingereicht werden. 

Die Vorschläge sollten enthalten: 

▪ Sessiontitel (gegebenfalls der Name des Arbeitskreises) 
▪ Kurztitel (max. 5 Worte oder 50 Zeichen) 
▪ Das Ziel der Session, beschrieben auf etwa einer halben A4-Seite 
▪ Namen, Adressen, Telefonnummern und Email-Adressen der leitenden 

Wissenschaftlerinnen und Wissenschaftler (bis zu vier Leitende pro Session) 
▪ Eine Liste mit potentiellen Vortragenden  
▪ Der erste Vortrag ist ein ‚Starter‘, der dazu dienen soll, die Session zu initiieren oder ihr 

eine Richtung zu geben, wofür mehr Zeit (30 min inkl. Diskussion) als für einen 
gewöhnlichen Vortrag zur Verfügung steht; identifizieren Sie nach Möglichkeit eine 
potenzielle Sprecher:in  

▪ Art der Interaktion (bei Workshops oder interaktiven Veranstaltungen) 
 
▪ (Achtung: Alle Vortragenden als auch die Sessions Chairs müssen sich registrieren und die 

Anmeldegebühr entrichten) 
 

Bitte reichen Sie Ihren Vorschlag online ein unter http://www.gfoe-conference.de/  
 

 

Weitere Information stellen wir Ihnen in den kommenden Wochen bereit. 

Wir freuen uns auf eine anregende Konferenz und hoffen, dass Sie teilnehmen können. Bei Fragen 

steht Ihnen unser Tagungsbüro gerne zur Verfügung: info@gfoe-conference.de   

Wir freuen uns sehr darauf, Sie in Freising begrüßen zu können!  

 

Mit den besten Grüßen, 

Wolfgang Weisser, Johannes Kollmann 
(im Namen des Organisationskomitees) 
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